
 

 

 

 
 

Referat 
Ordinært Seniorrådsmøde 

Rådhuset Celloen, 1. Sal, Indgang E  
Onsdag den 7. december 2022, kl 13:00 – 17:00 

 

 

 

Til stede: Finn Kamper-Jørgensen, Lisbeth E. Knudsen, Vivien Middelboe, Charlotte Poulsen, Jørgen Simonsen, Toni Strande, 

Niels Søndergaard, Nils Rasmus Hansen og Grethe Troensegaard 

 

Gæst(er): Camilla Arent kl. 13.15-13.45,  Thomas Lykke Pedersen og Jens Ulrik Romose kl. 14.00-14.30,  

Afbud:  

 

 

Nr. Dagsorden Beslutning 

1. Velkomst og valg af referent Lisbeth 

2. Godkendelse af dagsorden Godkendt 

3. Bemærkninger til referat fra 2. november Godkendt med ønske om klikkerreference 

 

Nr. Til behandling Information / Referat Status/ 

Action 

4.1 Camilla Arent, Sara Aalling • Udarbejdelse af ældre/værdighedspolitikpolitik, se 

bilag 

SR kan sende høringssvar inden januar hvor 1.udkast skal 

fremstilles hvilket SSU explicit har bedt om. EDEN som 

pejlemærker med hjem istedet for center. Hjemmelighed, 

hjælpeløshed ensomhed. Sundhedpolitik i forhold til 

værdighed og forebyggelse med tanke på optimal 

funktionsdygtighed. Værdig død og ensomhed inklusiv 

palliativ pleje.. Længere arbejdsliv, ældrevenlig 

lokalsamfund. Værdighed bør ikke stå uden definition. 

Italesætte hvornår frivillige kun kan gå ind hvor der ikke er 

krav om kvalifikationer. Særlig henvendelse omkring 

kulturpolitikken. Udvikling med gratis sundhedsydelser ud 

i kommunerene som derefter opkræver betaling. Alle 

sundhedsydelser skal være gratis. Høringsperiode uge 

3+4 og deadline for svar er 16.12 med frist den 14.12 til 

Charlotte. 

• Nyeste tal på på plejeområdet kommer snarest 

Flere pladser er tager i brug på Skovgården og 

Lystholm 

• Pårørende råd på plejecentrene - udsat 

• Tilsyn på plejecentrene - udsat 

• Borgermøde 1. Oktober på officiel Ældredag-

udsat 

• Ressourcer til udsendelse af spørgeskema om 

interesserer i bofællesskaber er sat til 15.000 kr 

for udsendelse. Borgmesteren gav tilsagn om at 

dække halvdelen, SR dækker den anden halvdel. 

 

Charlotte 

4.2 Thomas Lykke Pedersen og Jens Ulrik 

Romose 

Borgmester møde bliver den 1.2.23 med direktører for 

områderne i kommunens administration og Louise 

Mehncke.  

To møder er fastsat i forberedelsesgruppe for 

ældrefestival.hvor Grethe er SRs repræsentant 

Boliggrup

pen 



 

 

Senioregnede bofællesskaber var hovedemnet og grunde 

man kunne se på er: 

Alexander house grund i Fredensborg 

Humlebækcenter, Humlebæk Syd 

Nivåcenteret hvor besluttet 

Børnehusene i Kokkedal, FORMAT grunden, Donse Åpark 

overfor kirken og privat 

Karlobo, som har været nævnt i pressen er i landszonen 

som pt ikke skønnes egnet til seniorboliger. 

Borgmester gav lovning på at dække halvdelen af de 

15.000 til spørgeskemaundersøgelse. 

Bovean havde foretræde for planudvalget hvor 

interessenter ikke inviteres med.Præsentationen kan 

fremsendes. 

Naboinddragelse for Ullerødgård ved møde forleden gav 

kritik og der arebjedes videre derfra. En høringsproces 

skal igang med Stark grunden 

5. Information igangværende sager   

 Nyt fra formanden • Julefrokost, dagen derpå var også god med stor 

ros til Charlotte og Vivien for at arrangere 

• Kontakt med Ældresagens formand er rigtig god 

• Spørgeskema fra Dansk ældreråd, der ønsker at 

undersøge ældre- og seniorrådenes indflydelse, 

samarbejde med kommunen og synlighed er 

besvaret og analysen kommer senere. 

• Rapport fra Byrådsmøde den 21.11.22 hvor SR 

papir om sundhedspolitik blev rost tillige med at 

kultur blev nævnt. 

Charlotte 

5.1 Dispensation Affaldshåndtering for 

ældre handicappede 

Info i Digitalt Nyhedsbrev 

Henvendelse til  FK Visitation og ‘Sortér og nu’ er ikke 

besvaret og det er uacceptabelt. Hvis man er visiteret til 

hjælp tager hjælpen med, men derudover er det op til 

boligforeningerne/ejerforeninger. Og centralt fra er der 

ikke retningslinier. 

Vivien 

5.2 Revision af Hjemmeside pågår Niels og Charlotte arbejder med hjemmesiden. Der 

indkaldes tekster fra hvert medlem og hver 

gruppeformand. Niels takkede ja til at orientere om 

hjemmesiden på et møde. 

Charlotte 

5.3 Navneændring til Pleje ‘hjem’ 

Jørgens brevudkast 

Sendt til SOSUudvalget via Mie Gudmundsson og taget 

op af borgmesteren. 

Charlotte 

5.4 Studietur til Himmelev Gl. Præstegård, 

Roskilde 

Formålet er at få indsigt i OK fondens måde at drive 

friplejehjem på. Deres Motto er: vi holder af – vi holder om 

- vi holder ud. Aftalen den 13.12.2022 er aflyst, der 

arbejdes på en ny aftale først i det nye år. Sandsynligvis 

omkring månedskift jab/feb. Også invitation til at se planer 

for det nye NIVÅ friplejehjem for hele SR. 

Jørgen 

5.5 Må jeg bede om, at vi laver en princip-

beslutning vedr. aftalte møder i SR. 

 

Skemalagte møder i SR gennemføres såvidt muligt på de 

aftalte tidspunkter men formanden vil kunne fastsætte 

afvigende tidspunkt. 

Nils 

Rasmus 

6. Arbejdsgrupper   

6.1 Boliggruppe  Bilag: Referat møde Udvidede Boliggruppemøde og 

Boliggruppemøde 23. November 

Vivien 

6.2 Kulturgruppe 

• Møde med Kulturudvalgets 

formand og næstformand 21. 

November 

Kulturgruppen har 21.11 holdt møde med Anna fra 

forvaltningen og Carsten Nielsen, næstformand i 

kulturudvalget med det formål at forklare, hvorfor et 

borgermøde med deltagelse af kulturelle tilbud i kommu-

nen og såkaldt speed-dating for potentielle frivillige vil 

være en god ide. Da der ikke tages referater fra foretræ-

der og rygtet var man ikke kunne forstå ideen var det godt 

at få mulighed for at uddybe. Kommunen ønskede frivillig-

hedscenteret inddraget og Anne vil tage kontakt til Peter 

derfra. Lisbeth vil involvere Kulturelt samråd som netop er 

genoplivet. 

Den dårlige behandling af frivillige inden for kultur specielt 

museet i Avderød berørtes.Også i SR blev dette 

diskuteret.  

Lisbeth 



 

 

6.3 SOSU gruppen Referat fra gruppens seneste møde 17.11.22. 

Kvalitetstandarden for midlertidig plads og brugerbetaling 

skal fortsat tages op og Finn laver oplæg. Digitalisering er 

stadig påtrængende og ønskes diskuteret på februar 

mødet med borgmesterfrokost. 

Charlotte 

6.4 Infrastruktur og Teknik Gruppe Infrastrukturgruppen ved Toni og Lisbeth har holdt møde 

og peger på følgende prioriteringer: 

1. Arbejde målrettet på at undgå faldulykker ved at 

påpege behovet for stadig renovering af fortove og stier 

samt gøre opmærksom på bløde trafikanter som 

fodgængere og cyklister 

2. Arbejde på busforbindelser for ansatte og pårørende til 

plejehjemmet Skovgården som det feks sker i Fredens-

borg til Lystholm og Benediktehjem 

3. Påpege nødvendigheden af tilstrækkelig vejbelysning af 

hensyn til sikkerhed 

4. Etablering af bænke (udover pyntebænke i granit) hvor 

seniorer færdes i naturen 

5. Etablering af toiletter, hvor seniorer færdes  

Toni 

6.5 IT & Kommunikation Gruppen er bedt om at udarbejde oplæg om emnet 

teknologivurdering til mødet i januar 

Nils 

Rasmus 

   7. Observatører ved plejecentrene Udsat til næste møde  

7.1 Lystholm   Nils R 

7.2 Mergeltoften, Ny leder  Vivien 

7.3 Benediktehjemmet, Ny leder  Lisbeth 

7.4 Egelunden  Toni 

7.5 Øresundshjemmet  Grethe 

7.6 Else Marie Hjemmet  Jørgen 

7.7 Skovgården  Charlotte 

8. Økonomi v/kassereren  Vivien 

8.1 Foreløbigt regnskab 2022 Gennemgået. HUSK DEADLINE 18.12 for indberetning til 

Danløn 2022 

 

8.2 Forslag til Budget 2023 Diæter indføres for deltagelse i Forebyggelsesrådets 

møder. Tages af SR budget. 

 

8.3 Regnskabssystem Skifte fra Billy til Dinero blev gokendt  

8.4 Bank Vi fortsætter med Danske Bank  

9. Eksterne møder, kurser, temadage og 

konferencer 

  

9.1 Forebyggelsesrådet  Finn 

9.2 Klimarådet Klimarådet havde 4. møde den 24.11, hvor især energifor-

syning blev diskuteret ud fra seneste varmeplan. Der var 

enighed om vigtigheden i klar og transparent sagsbe-

handling med forståelig kommunikation til borgerne. Især 

om egne muligheder. 

Lisbeth 

9.3 Nordgruppen Se udsendelse fra Finn Demens politik er i fokus Finn 

9.4 Regionsældrerådet Se udsendelse fra Finn Sundhedspolitik med 

forløbsprogrammer ønskes 

Finn 

9.5 Danske Ældreråd,Formandsmøde 31. 

Januar 2023. Valg til Danske Ældreråd, 

Kreds 9 

 

Lisbeth og Charlotte deltager 

Toni overvejer 

Charlotte 

9.6 Repræsentantskabsmøde, ældrepolitisk 

konference 

3.+4. Maj 2023, for alle. Vil betyde at SR mødet i maj 

flyttes. 

Charlotte 

9.7 Kommunernes Landsforening   

9.8 Frivilligdag Fredensborg Kommune Vivien og Charlotte deltager 13.12.22  

10. Sager på vej Se nedenstående tabel  

11 Næste mødedatoer og steder 11.01.23 Keyboarded  

  01.02.23 Keyboarded  

  01.03.23 Keyboarded  

  05.04.23 Keyboarded  

  03.-04-05.23 DÆ Repræsentantskab og Konference, 

Nyborg Strand 

 

  10.05.23 Keyboarded  

  07.06.23 Keyboarded  

12. Eventuelt Vi ønskede hinanden en glædelig jul.  



 

 

 

10. Sager på Vej: 

 

Sag Start Deadline Ansv. Bemærkninger 

Kultur Okt 22 Feb 23 LEK Borgermøde 

Brochure JS Aug 22 Jun 23 NRH Ny brochure? 

Digitaliseringspolitik Okt.22 Jan 23 Infrastrukturgruppe Se ref. 2.11.22 kt. 5.3 

 

 

Skema over arbejdsgrupper, observatører og delegerede 

 

 CP FKJ GT JS LEK NS NRH TS VM 

Ad Hoc grupper          

Udviklings gruppe     X  x   

Faste arbejdsgrupper          

SOSU X x  x    x  

Infrastruktur     X x  X  

Bolig   x x     X 

IT+Kommunikation       X  x 

Kultur   x  X    x 

          

Observatører plejecentre          

Benediktehjemmet     X     

Elsa Marie hjemmet    x      

Lystholm       x   

Skovgården x         

Egelunden        x  

Mergeltoften         X 

Øresundshjemmet   x       

          

Eksterne delegater          

Danske Ældreråd, repræsen- 

tantskabet 

x    X     

Regionsældrerådet  FU  x  z    

Nordgruppen z x       x 

Forebyggelsesrådet x X   Z    z 

Klimarådet  z   x     

 
 

X Formand x Medlem z Suppleant FU=forretningsudvalgsmedlem 


